
REVISTA PRESEI

Cuprins: 

• BREAKING Organizatia Mondiala a Sanatatii se implica in Romania 
pentru a rezolva criza sanitara si pentru impulsionarea campaniei de
vaccinare anti-COVID/ Intr-o singura saptamana Romania a 
inregistrat peste 2000 de decese

• Premierul desemnat Dacian Ciolos urmeaza sa depuna la 
Parlament programul de guvernare si lista Cabinetului 

• Principalele propuneri economice ale guvernului Ciolos: 
Demararea reformei teritoriale / TVA scazut la energie si gaze / 
Eliminarea sporurilor ”arbitrare” la bugetari / Deblocarea 
proiectelor de gaze din Marea Neagra / Desfiintarea Academiei de 
Stiinte ale Securitatii

• SURSE: Liderii PNL au discutat despre eventualitatea alegerilor 
anticipate. Liberalii ar pune pe liste toate numele grele ale 
partidului

• Florin Citu: Consiliul Concurentei sa investigheze daca exista un 
cartel al carburantilor / Am livrat cam tot ce asteptau de la noi 
romanii / E posibil sa reducem TVA pentru IMM-uri de la 19% la 5% 
pentru energie pana in martie

• PSD cere dosar penal pentru Ioana Mihaila (USR), acuzata de 
Florin Citu ca a provocat pierderea unui contract de 4,7 milioane de 
euro

• MMPS: 4.882.192 pensionari, la finele lunii iunie; 95,13% erau 
pensionari de asigurari sociale de stat

• Europol a lansat „Operatiunea Sentinel” pentru a contracara 
fraudarea fondurilor europene „NextGenerationEU”, ce vor fi 
accesate prin PNRR

• Presedintele Colegiului Medicilor sustine suspendarea medicilor 
care sustin public teoriile conspiratiei in privinta COVID-19
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• Masura 2: Solicitanti respinsi pe banda, ratand semnarea 
contractului. Situatia platilor de ajutoare la zi

• APIA demareaza plata in avans pentru fermierii care au depus 
Cereri unice de plata in anul 2021

• Salveaza Miorita! Mai multe organizatii neguvernamentale cer 
interzicerea exportului de animale vii. Exportul de carne procesata 
ar asigura mai multe locuri de munca

• Cele 10 mesaje ale lui Isarescu catre premier, transmise prin 
intermediul minutei discutiilor de la varful BNR

• Ministerul Transporturilor cere cresterea limitei de viteza de la 
100 km/h la 120 km/h pe Drumurile Expres, respectiv de la 130 la 
140 km/h pe autostrada. Legatura intre limita maxima de viteza si 
finantarea europeana/Drula a depus un proiect de lege pentru 
sosele 

• INTERVIU Volker Raffel, directorul general al E.ON Romania: Lipsa 

investitiilor din trecut si situatia globala sunt motivele pentru 

cresterea preturilor la energie / Posibile solutii: Reducerea impozitelor 

pe energie  

• Bogdan Aurescu participa la reuniunea ministrilor de Externe din 
statele membre UE

• Mircea Geoana confirma ca mandatul sau ca Secretar General 
Adjunct al NATO a fost prelungit cu un an. Este cea mai inalta 
pozitie politica detinuta de un roman intr-o organizatie 
internationala.
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• BREAKING Organizația Mondială a Sănătății se implică în 
România pentru a rezolva criza sanitară și pentru 
impulsionarea campaniei de vaccinare anti-COVID/ Într-o 
singură săptămână România a înregistrat peste 2000 de 
decese

Organizația Mondială a Sănătății se implică în România pentru a rezolva criza
sanitară și pentru impulsionarea campaniei de vaccinare anti-COVID, a 
confirmat pentru G4Media Alexandru Rafila, reprezentantul României la OMS.

Reprezentanții OMS vor avea luni o teleconferință cu conducerea INSP în 
care vor discuta modul în care organizația se poate implica pentru a ajuta 
România să depășească criza a dus sistemul sanitar aproape de colaps, dar 
și pentru a impulsiona campania de vaccinare anti-COVID.

România este în acest moment una dintre țările cele mai afectate la nivel 
global din cauza pandemiei COVID-19. În pofida statisticilor și a faptului că 
numărul de morți și infectați stabilește zilnic un nou record, Guvernul a 
refuzat să carantineze Ilfovul și Bucureștiul, zona cea mai afectată de 
pandemie.

Mai multe state din Uniunea Europeană și Republica Moldova au oferit sprijin 
României pentru a o ajuta să traverseze criza COVID-19. În ultima 
săptămână, România a înregistrat 2062 de decese în urma infectării cu 
coronavirus.

Alexandru Rafila a mai declarat, duminică, la Antena 3, că opinia experților 
INSP care au cerut instituirea lockdown-ului ar trebui ascultată:

”Eu cred că în această situație trebuie să îi ascultăm și să nu-i discredităm pe
experții de la INSP care și-au exprimat în scris opinia și această opinie 
trebuie ascultată”.

știre în curs de actualizare

(Sursa: G4media.ro)
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• Premierul desemnat Dacian Cioloş urmează să
depună la Parlament programul de guvernare şi lista
Cabinetului

Duminică, Biroul Naţional al USR şi, ulterior, Comitetul Politic al partidului au 
aprobat lista membrilor Guvernului, propuşi de Dacian Cioloş, şi programul 
de guvernare.

Conform USR, lista de miniştri este următoarea:

* prim-ministru - Dacian Cioloş

* ministrul Afacerilor Externe - Dan Barna

* ministrul Apărării Naţionale - Nicu Fălcoi

* ministrul Afacerilor Interne - Alin Stoica

* ministrul Justiţiei - Stelian Ion

* ministrul Finanţelor - Dragoş Pîslaru

* ministrul Transporturilor şi Infrastructurii - Cătălin Drulă

* ministrul Energiei - Cristina Prună

* ministrul Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului - Claudiu Năsui

* ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale - George Căţean

* ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor - Mihai Goţiu

* ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene - Cristian Ghinea

* ministrul Sănătăţii - Ioana Mihăilă

* ministrul Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi Administraţiei - Ionuţ Moşteanu

* ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale - Oana Ţoiu

* ministrul Educaţiei - Corina Atanasiu

* ministrul Cercetării, Inovării şi Digitalizării - Monica Berescu

CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 octombrie 2021 4

./word%2F
./word%2F


* ministrul Culturii - Iulia Popovici

* ministrul Tineretului şi Sportului - Tudor Pop

Preşedintele USR, Dacian Cioloş, a fost nominalizat, lunea trecută, de şeful 
statului Klaus Iohannis candidat la funcţia de prim-ministru.

"Mergem până la capăt pentru simplul fapt că politicianul român trebuie să-i 
redea cetăţeanului român încrederea în stat şi în capacitatea acestuia de a-i 
apăra interesele cât mai bine cu putinţă. Politicianul poate lua decizii bune 
sau proaste, dar cel puţin la fel de importantă precum decizia în sine (şi 
rezultatul acesteia) este buna-credinţă pe care se fundamentează decizia sa.
A greşi e cât se poate de uman, a fi lipsit de onestitate şi de bună-credinţă 
este o lipsă de caracter în momente calme şi o ticăloşie în momente de 
criză", a scris Cioloş, duminică, pe Facebook.

Conform articolului 103 din Constituţia României, candidatul pentru funcţia 
de prim-ministru trebuie să ceară, în termen de 10 zile de la desemnare, 
votul de încredere al Parlamentului asupra programului şi a întregii liste a 
Guvernului.

Programul şi lista Guvernului se dezbat de Camera Deputaţilor şi de Senat, în
şedinţă comună.

Parlamentul acordă încredere Guvernului cu votul majorităţii deputaţilor şi 
senatorilor. 

(Sursa: Agerpres) 

• Principalele propuneri economice ale guvernului Cioloș: 
Demararea reformei teritoriale / TVA scăzut la energie și 
gaze / Eliminarea sporurilor ”arbitrare” la bugetari / 
Deblocarea proiectelor de gaze din Marea Neagră / 
Desființarea Academiei de Științe ale Securității

Guvernul Cioloș vrea să înceapă reforma administrativ teritorială prin 
stimulare comasării localităților falimentare, potrivit programului de 
guvernare făcut public duminică. În plus, guvernul USR vrea scăderea TVA de
la 19% la 5% pentru energie electrică și gaze naturale, precum și exceptarea
de la plata certificatelor verzi în factura consumatorului casnic.

CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 octombrie 2021 5



Principalele măsuri economice din programul de guvernare al
cabinetului Cioloș:

TVA de la 19% la 5% pentru energie electrică și gaze naturale pentru 
consumatorii casnici și non-casnici și eliminarea accizei pentru energie 
electrică

Credit fiscal pentru întreprinderi în cuantumul a jumătate din creșterea 
facturii la energie și gaze naturale

Exceptarea de la plata certificatelor verzi în factura consumatorului casnic

Subvenții temporare pentru CET-uri

Reducerea impozitării muncii prin aplicarea „Zero taxe pe salariul minim”. 
Statul desfășoară o politică antimuncă prin supraimpozitarea salariilor. 
Povara fiscală pe salariile mici este în România printre cele mai mari din 
Europa. De aceea, avem cea mai ridicată rată de sărăcie în muncă din toată 
Europa. Munca la negru sau la gri a prins o amploare semnificativă tocmai 
din cauza acestei politici greșite. Propunem implementarea programului de 
guvernare cu un sector‐pilot în care să fie aplicat principiul zero taxe pe 
salariul minim. Termen: ianuarie 2022.

Eliminarea declarațiilor 060 și 061, eliminarea obligației de obținere a 
Codului de Înregistrare Fiscală special pentru punctele de lucru cu peste 5 
salariați și eliminarea plății diferențiate a impozitului pe salarii;

Desființarea agențiilor inutile (spre exemplu, Academia de Științe ale 
Securității Naționale, Institutul de Studii Avansate pentru Cultura și Civilizația
Levantului);

Transparentizarea și alinierea salariilor din sistemul public prin eliminarea 
sporurilor arbitrare

Dezvoltarea lanțului de producție a bateriilor, inclusiv prin exploatarea 
grafitului și a prelucrării grafitului în grafen

DNA-ul pădurilor. Anchetarea infracțiunilor grave de către DNA. Infracțiunile 
de mediu vor fi soluționate de procurori specializați pe astfel de probleme, cu
concursul agenților judiciari detașați, pe baza studiilor efectuate de 
specialiști tehnici pe probleme de mediu. Termen de implementare: 
trimiterea legii în Parlament până la sfârșitul anului 2021. 
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Eliminarea monopolului OPCOM de pe piața bursieră de tranzacționare a 
energiei electrice.

Deblocarea investițiilor în exploatarea zăcămintelor de gaze de mare 
adâncime din Marea Neagră. Mod de implementare: Modificarea și 
completarea Legii offshore nr.256/2018 în vederea demarării proiectului 
strategic de exploatare a gazelor din Marea Neagră.

Construirea cadrului administrativ și legislativ pentru investițiile în proiecte 
eoliene offshore în Marea Neagră. Mod de implementare: Elaborarea unei noi
legi pentru investiții eoliene offshore în Marea Neagră și finalizarea planului 
de amenajare a spațiului maritim.

Reforma mecanismelor de finanțare destinate dezvoltării comunităților 
locale: PNDL 1, PNDL 2, Programul Anghel Saligny, ANL, Fondul de Rezervă 
Bugetară. Reforma structurală a programului de finanțare Anghel Saligny 
prin introducerea amendamentelor propuse de USR: mecanisme de cheltuire 
similare fondurilor europene, indicatori de program, criterii de eligibilitate și 
ordine de prioritizare, cofinanțare, decontare pe bază de costuri unitare 
maximale, alocare pe bază de evaluare rezultată din punctaj, management 
transparent prin platformă informatică.

Demararea reformei unităților administrativ-teritoriale. Unitățile 
administrativ-teritoriale care nu reușesc să se autosusțină vor fi stimulate să 
se comaseze cu cea mai apropiată unitate administrativ-teritorială viabilă din
punct de vedere financiar. Alternativ, vom stimula crearea de consorții 
administrative între UAT-uri similare care pot pune la comun servicii publice 
ce pot fi gestionate mai bine beneficiind de economii de scară.

Reforma electorală. Alegeri locale pentru primari în două tururi. 
Implementarea prevederii adoptate la referendum cu privire la limitarea 
numărului de parlamentari la 300 în Parlamentul României.

Adoptarea unui „Cod al transporturilor” pentru accelerarea investițiilor – un 
pachet legislativ dedicat eficientizării procedurilor de pe parcursul ciclului de 
viață a proiectelor;

Reforma sistemului de taxare a utilizării infrastructurii rutiere pe principiul 
„poluatorul plătește” pentru vehiculele de tonaj greu poluante.

(Sursa: economedia.ro) 
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• SURSE: Liderii PNL au discutat despre eventualitatea 
alegerilor anticipate. Liberalii ar pune pe liste toate 
numele grele ale partidului

Liderii PNL au discutat duminică seară într-o ședință restrânsă despre 
posibilitatea declanșării alegerilor anticipate, au declarat pentru G4Media.ro 
surse liberale.

Liberalii au luat în calcul un asemenea deznodământ al crizei în cazul în care 
guvernul Cioloș va pica în Parlament, iar o eventuală nominalizare a lui Florin
Cîțu ca premier ar face ca și guvernul Cîțu 2 să nu treacă de votul 
Parlamentului.

Liderii de la vârful partidului au discutat despre strategia pe care o vor avea 
dacă se ajunge la alegerile anticipate.

O eventuală listă de candidați la parlamentare ar urma să includă numele 
grele ale partidului: toți europarlamentarii, cei mai credibili primari și 
președinți de consilii județene, potrivit surselor G4Media.ro.

(Sursa: G4media.ro)

• Florin Cîțu: Consiliul Concurenței să investigheze dacă 
există un cartel al carburanților / Am livrat cam tot ce 
așteptau de la noi românii / E posibil să reducem TVA 
pentru IMM-uri de la 19% la 5% pentru energie până în 
martie

Premierul demis Florin Cîțu a anunțat sâmbătă că guvernul ar putea reduce 
temporar, până la finalul lunii martie, TVA la facturile de energie și gaze 
pentru IMM-uri, de la 19% la 5%.

Cîțu a cerut și o investigație a Consiliului Concurenței pe piața carburanților, 
acuzând faptul că furnizorii de benzină și motorină ar avea o presupusă 
înțelegere pentru a crește prețurile. El a susținut că atunci când cotația 
petrolului crește, cresc și prețurile la pompă, dar acestea rămân ridicate și 
dacă prețul petrolului crește.
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Reamintim că în 2020, când cotația petrolului s-a prăbușit din cauza 
pandemiei, prețul la pompă al carburanților a scăzut rapid, până la 4,3 lei 
litrul de benzină. În acest an, petrolul s-a apreciat semnificativ pe fondul 
cererii în creștere, iar prețurile la pompă au depășit 6 lei / litru.

Cîțu a vorbit pe larg într-o conferință de presă despre deciziile agențiilor de 
rating S&P și Moodys, care au confirmat ratingul de țară al României.

Cele mai importante declarații ale premierului demis:

România a convins agențiile de rating americane să evalueze pozitiv 
România, cu creșterea perspectivei

Evaluările se bazează pe reformele din PNRR și pe politicile credibile

Vreau să felicit echipa guvernamentală, mediului privat care și-a arătat 
potențialul de inovație în vremurile dificile

Am livrat cam tot ce așteptau de la noi românii: creștere economică 
sustenabilă și reducerea deficitelor

Agențiile de rating văd perspective stabile

Evaluările ne obligă să nu lăsăm guvernarea României pe mâna demagogilor 
și populiștilor

Am câștigat încrederea agențiilor de rating, a partenerilor și a investitorilor

În ciuda tuturor știrilor alarmiste, agențiile confirmă că mergem într-o 
direcție bună

Perspectiva de stabil arată că suntem foarte aproape de momentul în care 
toți românii vor simți bunăstarea

Perspectiva ”stabil” înseamnă dobânzi mai bune la credite, dar și faptul că 
agențiile de rating cred că inflația nu va derapa

E clar că agențiile de rating cred că guvernul a găsit cele mai bune metode 
pentru a stabiliza economia

Eu și echipa mea ne-am făcut treaba bine și am livrat ce am promis

Q: Creșterea nu se vede în nivelul de trai, e acoperită de inflație, ce
măsuri luați, creșteți salariile?
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A: Acest an a fost cel în care am spus că stabilizăm economia. Creștem 
salariul minim cu 11% din 2022, venim cu măsuri pentru amânarea facturilor
la energie. Vom discuta despre salarii, pensii și alocații la construcția 
bugetului pentru anul viitor

Q: Parlamentarii PNL au votat cot la cot cu PSD-iștii susținerea 
pensiilor speciale ale primarilor. De ce?

A: Să fim pragmatici: în fosta coaliție aveam un grup de lucru, Vrem să 
trecem toate pensiile spre contributivitate. Am rugat parlamentarii PNL să nu
facă nimic împotrivă. Nu are sens să luăm decizii în Parlament

Q: O agenție de rating afirmă că ar putea reduce ratingul dacă 
eforturile de reducere a deficitului deraiază. Când am putea scăpa 
de acest blocaj?

A: Eu sper cât de curând. Foarte mici șanse să vedem un derapaj datorită 
crizei, bugetele sunt făcute. Doar un guvern nou – am putea avea probleme. 
Acum nu există acest risc. Guvernul liberal a arătat că poate stabiliza 
economia. Riscul apare la o guvernare populistă

Q: Spuneați de o puternică creștere economică, dar comparația e cu 
anul trecut, când s-a întrerupt totul. Când se va resimți creșterea în 
buzunarele românilor?

A: Toate țările am trecut prin criză anul trecut, dar România e țara care își 
revine cel mai mult. Bunăstarea se simte deja, se vede în investiție, ne 
permitem să creștem salariul minim fără să creăm dezechilibre majore. Dacă
nu am fi avut resurse suplimentare, alocările  suplimentare din sănătate ar fi 
dus la creștere deficitelor

Q: La ce preț vor fi plafonate facturile la gaze?
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A: Forma finală va fi prezentată luni în Parlament. Dacă Ministerul Finanțelor 
e de acord, s-ar putea ca temporar să reducem TVA pentru IMM-uri de la 
19% la 5% pentru energie, până la finalul lunii martie

Q: Care ar putea fi plafonul și unde se aplică?

A: Luni vom decide, greu a fost să vedem dacă ne permitem. Am agreat că 
da

Q: Ce se întâmplă cu miniștrii interimari, li se termină mandatul?

A: Nu, se intră în altă logică după căderea guvernului

Q: Prețurile cresc, inflația e peste așteptări

A: Pe partea de dobânzi, lucrurile sunt clare: ele merg în jos. Creșterea de 
dobândă a BNR, foarte mică oricum, se va vedea într-un an. Referitor la 
dinamica prețurilor, analizele BNR arată că e o creștere temporară, BNR 
estimează ca inflația să revină sub 3% într-un an. E doar un moment

Q: De ce cresc prețurile la combustibil la pompă?

A: Florin Cîțu: E nevoie de o investigație a Consiliului Concurenței pentru a 
verifica dacă e un cartel pe piața combustibilului. Vedem că atunci când 
scade prețul petrolulului, nu scade prețul carburantului la pompă. Când 
crește prețul petrolului, crește imediat prețul la pompă

Q: Ce se întâmplă dacă creșteți cu datoria publică peste 50%, 
înghețați salariile?

A: Există excepții, derogări de la legea responsabilității bugetare

Q: Atragerea de fonduri europene reprezintă un grad ridicat de 
incertitudine, spune BNR. De ce?
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A: Dacă mă uit în istoricul României, și eu aș fi de acord cu această estimare.
Dar în acest an am modificat multe prevederi care făceau dificile licitațiile pe
fonduri europene, simplificăm ghidurile.

Q: Mai mulți primari atacă în justiție HG privind fondurile din Fondul 
de Rezervă al Guvernului.

A: A trebuit să se facă compensări. Știu că toate primăriile cer bani, dar ar 
trebui să vedem cum au gestionat propriile cheltuieli în acest an. Referitor la 
termie: da, ne vom ocupa de toate, dar trebuie să găsim o soluție unitară, cu
bani de la bugetul de stat. Dar ar trebui să ne uităm la aceste primării să 
vedem cum au reformat propriile cheltuieli. Criteriile politice nu au nici o 
legătură.

(Sursa: G4media.ro)

• PSD cere dosar penal pentru Ioana Mihăilă (USR), 
acuzată de Florin Cîțu că a provocat pierderea unui 
contract de 4,7 milioane de euro

PSD a transmis, vineri, printr-un comunicat oficial, că solicită instituţiilor 
statului să declanşeze o anchetă cu privire la ”neglijenţa iresponsabilă” a 
fostului ministru USR, Ioana Mihăilă, pe care premierul Florin Cîțu a acuzat-o 
joi că a provocat pierderea de teste COVID-19 în valoare de 4,7 milioane de 
euro.

Ministrul USR trebuie să răspundă pentru acest eşec care a vulnerabilizat 
capacitatea României în combaterea transmiterii COVID-19”, transmite PSD.

”Aceasta este o consecinţă criminală a incompetenţei şi indiferenţei 
miniştrilor USR care nu au făcut nimic pentru a pregăti sistemul medical în 
faţa mult-anunţatului val patru al pandemiei”, spune PSD.

Social-democraţii le cer celor doi miniştri USR care au condus
Sănătatea în 2021, Vlad Voiculescu şi Ioana Mihăilă ”să înceteze să
mai acuze cu aroganţă predecesorii lor din ultimii 30 de ani”.

(Sursa: G4media.ro) 
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• MMPS: 4.882.192 pensionari, la finele lunii iunie; 95,13%
erau pensionari de asigurări sociale de stat

Numărul total al pensionarilor din sistemul public de pensii era, la sfârşitul 
lunii iunie 2021, de 4.882.192 persoane, în scădere cu 61.268 persoane faţă 
de perioada corespunzătoare a anului 2020 şi cu 28.711 persoane faţă de 
finele lunii decembrie 2020, conform statisticilor Ministerului Muncii şi 
Protecţiei Sociale.

Din total, 95,13% erau pensionari de asigurări sociale de stat (4.652.346 
persoane) şi 4,87% pensionari agricultori (229.846 persoane).

La 30 iunie 2021, comparativ cu aceeaşi perioadă din 2020, numărul 
pensionarilor de asigurări sociale de stat a fost mai mic cu 24.488 persoane, 
iar pensia medie a fost mai mare cu 219 lei.

Proporţia cea mai mare din cadrul pensionarilor de asigurări sociale de stat o
aveau pensionarii pentru limită de vârstă - 78,53%, corespunzătoare unui 
număr de 3.653.409 persoane. Pensia acestora (1.799 lei) a fost în luna iunie
2021 mai mare cu 236 lei faţă de perioada corespunzătoare a anului 2020.

Din totalul pensionarilor de asigurări sociale de stat cu pensie anticipată şi 
pensie anticipată parţială, femeile reprezentau 51,87%, iar din totalul 
pensionarilor de asigurări sociale de stat cu pensie pentru limită de vârstă, 
femeile reprezentau 55,14%.

Conform informaţiilor furnizate de CNPP, în luna iunie 2021, din totalul 
pensionarilor de asigurări sociale de stat 29,08% aveau pensia până la 
nivelul de pensie de 1.000 lei. 

Câştigul salarial mediu brut era de 5.779 lei, pensia medie asigurări
sociale de stat reprezentând 27,72% din câştigul salarial mediu brut
şi 45,24% din câştigul salarial mediu net (3.541 lei).

În ceea ce priveşte pensionarii proveniţi din fostul sistem de asigurări sociale
pentru agricultori, în număr de 229.846 persoane la sfârşitul lunii iunie 2021,
92,52% primeau pensii pentru limită de vârstă, 0,21% pensii de invaliditate 
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şi 7,27% pensii de urmaş.

Pensia medie era de 644 lei, cu 81 lei mai mare decât în luna iunie 2020. 
Pensionarii cu limită de vârstă aveau o pensie medie de 673 lei, cu 84 lei mai
mare decât în luna iunie 2020.

La finele primului semestru al acestui an, se aflau în plată 198 de beneficiari 
de ajutor social tip pensie, cu 38 persoane mai puţin decât în perioada 
corespunzătoare a anului trecut, ajutorul social mediu pe care l-au primit 
fiind în cuantum de 380 lei.

PE de altă parte, la sfârşitul lunii iunie 2021, 7.706.835 persoane participau 
la fondurile de pensii administrate privat Pilonul II, cu 143.576 persoane mai 
mult faţă de 30.06.2020. Cei mai mulţi participanţi la sistemul pensiilor 
private erau cei cu vârste cuprinse între 25 şi 45 de ani (4.912.616), 
subliniază MMPS.

(Sursa: Agerpres) 

• Europol a lansat „Operațiunea Sentinel” pentru a 
contracara fraudarea fondurilor europene 
„NextGenerationEU”, ce vor fi accesate prin PNRR

Comunitatea europeană a aprobat programul de 806,9 miliarde de euro – 
NextGenerationEU – pentru a veni în sprijinul statelor membre ale Uniunii 
Europene, în scopul reparării efectelor economice și sociale negative 
provocate de pandemia de COVID-19. Statele membre, inclusiv România, au 
aplicat Planuri Naționale de Redresare și Reziliență – așa numitul PNRR – 
pentru a avea acces la aceste fonduri, astfel că sume de zeci de miliarde de 
euro urmează să fie accesate în baza unor proiecte asumate pentru
investiții și dezvoltare. 

Pentru a se asigura că aceste fonduri nu vor fi faudate, Europol a
dezvoltat „Operațiunea Sentinel”,  care implică și Parchetul European 
(EPPO), Eurojust, Oficiul European Antifraudă (OLAF) dar și instituțiile celor 
19 state membre ale UE.

„O nouă operațiune la nivelul Uniunii Europene umărește fraudarea 
fondurilor de recuperare acordate de UE, după epidemia de COVID-19, 
oferite în cadrul inițiativei NextGenerationEU. Operațiunea Sentinel, lansată 
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la 15 octombrie 2021 la sediul Europol, implică Parchetul European (EPPO), 
Eurojust, Oficiul European Antifraudă (OLAF) dar și instituțiile celor 19 state 
membre ale UE. Activitățile se vor desfășura cel puțin un an și se vor 
concentra pe schimbul proactiv de informații și pe susținerea coordonării 
operațiunilor de combatere a fraudei împotriva fondurilor de recuperare 
COVID-19 ale UE”, se precizează în comunicatul transmis de Europol.

Europol (Agenția Uniunii Europene pentru Cooperare în Materie de Aplicare a 
Legii) este organismul european care sprijină autoritățile naționale în privința
aplicării legii în combaterea formelor grave de criminalitate internațională și 
a terorismului.

„Pandemia COVID-19 a afectat profund structurile noastre sociale și 
economice la nivel global. NextGenerationEU, parte a celui mai mare pachet 
de stimulare lansat în Uniunea Europeană, va sprijini statele membre 
afectate negativ de pandemia COVID-19. Prevenirea infracțiunilor 
transfrontaliere grave se află în centrul mandatului Europol și ne angajăm pe
deplin să sprijinim statele membre în lupta împotriva oricărei încercări de 
criminalitate organizată de a se infiltra în economia juridică a UE și în fondul 
NextGenerationEU. Mesajul nostru este clar: orice amenințare la adresa 
NextGenerationEU este o amenințare directă la bunăstarea financiară a 
Uniunii Europene și a populației sale. Operațiunea Sentinel ne va consolida 
răspunsul comun la fraude și va proteja reconstrucția comunităților noastre”,
a transmis directorul executiv al Europol, Catherine de Bolle.

(Sursa: G4media.ro)

• Preşedintele Colegiului Medicilor susține
suspendarea medicilor care susțin public teoriile
conspirației în privința COVID-19

Preşedintele Colegiului Medicilor Daniel Coriu avertizează că va susţine cu 
toată tăria sancţionarea oricărui medic prin suspendarea exercitării profesiei,
dacă prezintă în spaţiul public teorii care nu sunt validate ştiinţific, 
periclitând astfel sănătatea publică. ”Am citit şi am auzit în spaţiul public 
teorii de genul “Pandemia nu există”, “Este o banală răceală”, “Prin vaccin 
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ne cipează”, “Vaccinul ne omoară”. Care este rezultatul? Că astăzi, România 
este pe locul 2 în lume la numărul de decese la 1 milion de locuitori 
provocate de virusul SARS-CoV-2”, argumentează medicul.

”Ca medic şi ca preşedinte al Colegiului Medicilor din România (CMR), 
analizând şi văzând situaţia dramatică a pandemiei din România, voi susţine 
din acest moment cu toată tăria, sancţionarea oricărui medic prin 
suspendarea exercitării profesiei, dacă medicul prezintă în spaţiul public 
teorii care nu sunt validate ştiinţific, iar prin informaţiile transmise poate 
duce în eroare populaţia în privinţa stării de sănătate şi periclita sănătatea 
publică. Ştiu că mulţi dintre dumneavoastră, atât colegi medici cât şi 
cetăţeni, aţi considerat că astfel de decizii trebuiau luate pana acum şi cu 
siguranţă aveţi dreptate. Din păcate prerogativele mele şi ale CMR sunt 
limitate, iar pentru astfel de situaţii se parcurg proceduri disciplinare de 
lungă durată până a se ajunge la o decizie. Astfel pentru a exista o astfel de 
cale legală, trebuie să existe o nouă prevedere în legea 95/2007”, transmite 
Coriu.

În opinia sa, în contextul pandemiei cu SARS-CoV-2, situatie exceptională în 
care se află întregul sistem medical, se impune existenţa unui mecanism 
rapid de suspendare a dreptului de exercitare a profesiei de către medicii 
care propagă, prin orice mijloace de comunicare, în spaţiul public sau în 
timpul exercitării profesiei, opinii nefundamentate ştiinţific, false şi care 
periclitează sănătatea publică.

Coriu subliniază că apreciază şi susţine dreptul la liberă exprimare şi la liberă
informare, dar pe de altă parte trebuie să existe dreptul de a avea acces la 
informaţie corectă.

”Sănătatea şi medicina trebuie să se bazeze, pentru a avea fundament, pe 
ştiinţă, pe medicina bazată pe dovezi, pe studii clinice. Da, şi în medicină şi 
ştiinţă se poate gresi, dar atunci lucrurile trebuie recunoscute şi văzut ce 
este de facut. 

Am citit şi am auzit în spaţiul public teorii de genul “Pandemia nu
există”, “Este o banală răceală”, “Prin vaccin ne cipează”, “Vaccinul
ne omoară”. Care este rezultatul? Că astăzi, România este pe locul 2 în lume 
la numărul de decese la 1 milion de locuitori provocate de virusul SARS-CoV-
2. Mor şi se îmbolnăvesc colegi medici, mor pacienţi şi avem foarte multe 
cazuri de îmbolnăviri în rândul populaţiei, sistemul medical este la limită din 
cauza acestei pandemii, iar din păcate mulţi îşi fundamentează decizia în 
privinţa sănătăţii lor pe informaţii care nu au bază ştiinţifică. Noi ca şi 
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reprezentanţi ai corpului medical trebuie să fim un exemplu în privinţa 
conduitei legată de sănătatea publică!”, conchide medicul.

(Sursa: G4media.ro)

• Măsura 2: Solicitanți respinși pe bandă, ratând semnarea
contractului. Situația plăților de ajutoare la zi

Majoritatea solicitanților de ajutoare de stat prin Măsura 2 care, săptămâna 
trecută, figurau în primul stadiu ca admiși la finanțare în interiorul bugetului 
disponibil au pierdut granturile de capital de lucru pentru că nu au semnat 
contractele de finanțare în termenul legal de 20 de zile, conform datelor 
colectate de StartupCafe.ro din situația la zi a plăților de la Ministerul 
Economiei.

Săptămâna trecută, erau 42 de solicitanți care se aflau în stadiul în care 
primiseră notificări de contractare, pentru o sumă totală de aproape 7 
milioane de lei, și trebuia să semneze electronic contractul de finanțare și să-
l încarce înapoi în portalul de granturi IMM împreună cu dovada cofinanțării 
de 15%. Marea majoritate - 36 dintre aceștia - au ratat semnarea 
contractului în termenul legal de 20 de zile și au pierdut finanțarea, fiind 
declarați respinși, săptămâna aceasta.

Pe listă sunt și firme care au pierdut astfel sume mari - un exemplu este o 
societate din județul Ilfov, care ceruse 135.000 de euro și care a fost 
acceptată la finanțare dar nu a mai semnat contractul în termenul de 20 de 
zile și și-a luat adio de la ajutorul de stat (probabil că sunt și cazuri în care 
ajutorul a venit prea târziu).

Astfel, statul a economist o sumă totală de 4,3 milioane de lei (888.000 euro)
din bugetul disponibil, care ar trebui să se reporteze către următorii
solicitanți admiși în lista de așteptare, de la numărul RUE 16.851 în
jos. 

În acest moment sunt 2966 de solicitanți admiși pe lista de așteptare, 
valoarea sumelor cerute de ei totalizând aproape 570 milioane lei (circa 117 
milioane de euro, la cursul de schimb folosit în program). Sunt însă și firme 
care ar fi obținut sume mici, de 2.000-3.000 de euro, dar bine-venite, și care 
acum au pierdut banii de la stat, pentru că nu au semnat contractele de 
finanțare.
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Marea majoritate a firmelor admise în lista de așteptare au nevoie de buget 
de fonduri europene nou alocat. Ministerul Investițiilor și Proiectelor 
Europene (MIPE) a inițiat procedurile pentru alocarea unui buget pentru 
restul de plăți de la Măsura 2, prin facilitatea europeană React EU.

Plăți granturi Măsura 2 la zi

La Măsura 2 - granturi de capital de lucru de câte 2.000-150.000 de euro, 
sunt 13.676 de firme plătite, cu sume în valoare totală de 3,734 miliarde lei 
(771,7 milioane euro, la cursul folosit în program), de anul trecut până în 
acest moment.  Plățile au fost limitate deocamdată până la numărul de 
ordine RUE 16.850, pe bugetul actual.

În ultima săptămână au fost plătite 12 firme, cu o sumă totală de 1,17 
milioane lei (242.000 euro la cursul folosit în program). Ritmul și valoare 
plăților au scăzut considerabil pe măsură ce bugetul disponibil se consumă.

Spre comparație, săptămâna trecută fuseseră plătite 27 de firme cu 5,68 
milioane lei (1,17 milioane euro), în săptămâna precedentă au fost achitate 
156 de ajutoare de stat în valoare de 39,14 milioane de lei (circa 8 milioane 
de euro), iar cu o săptămână mai înainte fuseseră plătiți 272 de beneficiari 
cu 52,17 milioane de lei (10,7 milioane de euro.

Revenind la ultima săptămână, 54 de firme au contracte semnate și își 
așteaptă banii.

22 de firme au semnat contractele dar nu li le-a semnat agenția IMM încă, 
pentru a-și putea primi și ele banii. De precizat că una dintre aceste firme 
figurează de fapt cu zero lei, ca sumă solicitată, probabil o greșeală la 
depunerea proiectului.

Acum mai sunt 6 firme în stadiul în care au primit notificări de contractare și 
au la dispoziție să semneze contractul și să-l încarce în sistem cu dovada 
cofinanțări în termen de 20 de zile de la primirea contractului. De precizat că
și aici una dintre firme figurează de fapt cu zero lei, ca sumă solicitată, 
probabil tot o greșeală la depunerea proiectului.

În plus sunt 4 solicitanți  în clarificări, din care doi figurează de fapt
cu zero lei, ca sumă solicitată, probabil tot o greșeală la depunerea
proiectului.

Numărul solicitanților respinși a crescut la 5498, cu cei 36 respinși în ultima 
săptămână.
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În total, la Măsura 2 au aplicat 22.226 pentru granturi de capital de lucru de 
2.000-150.000 de euro fiecare, suma totală solicitată fiind de 5,226 miliarde 
de lei (peste 1 miliard de euro). Sesiunea de înscrieri la Măsura 2 a avut loc 
în perioada 22-28 octombrie 2020.

Descarcă de AICI situația de la Măsura 2 la 15 octombrie 2021, în format 
Excel.

(Sursa: hotnews.ro)

• APIA demarează plata în avans pentru fermierii care au 
depus Cereri unice de plată în anul 2021

Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) va demara, începând 
de luni, Campania de plată în avans pentru fermierii care au depus Cereri 
unice de plată în anul 2021, anunţă un comunicat al agenţiei.

Potrivit sursei citate, APIA îşi propune, în perioada de acordare a avansului, 
18 octombrie 2021 - 30 noiembrie 2021, să finanţeze fermierii cu o sumă de 
peste un miliard de euro, atât pentru schemele finanţate din Fondul 
European de Garantare Agricolă (FEGA) cât şi pentru măsurile finanţate din 
Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală (FEADR).

"În conformitate cu Regulamentul (UE) nr.1295 din 4 august 2021 de 
derogare, pentru anul 2021, de la articolul 75 alineatul (1) al treilea paragraf 
din Regulamentul (UE) nr. 1306/2013 al Parlamentului European şi al 
Consiliului în ceea ce priveşte nivelul avansurilor pentru plăţile directe şi 
pentru măsurile de dezvoltare rurală legate de suprafaţă şi de animale, 
statele membre pot plăti avansuri de până la 70% în cazul plăţilor directe 
indicate în anexa I la Regulamentul (UE) nr. 1307/2013 şi de până la 85% în 
cazul sprijinului acordat în cadrul dezvoltării rurale menţionat la articolul 67 
alineatul (2) din Regulamentul (UE) nr. 1306/2013.", se menţionează în 
comunicat.

(Sursa: Agerpres) 

• Salvează Miorița! Mai multe organizații 
neguvernamentale cer interzicerea exportului de animale 
vii. Exportul de carne procesată ar asigura mai multe 
locuri de muncă
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Exportul de animale vii din România ar putea fi interzis. Mai multe organizaţii
neguvernamentale cer insistent o lege în acest sens și atrag atenţia că încă 
ne confruntăm cu transporturi făcute în condiţii cumplite, cu animale 
înghesuite pe vapoare vechi, fără apă şi fără mâncare. Estimările economice 
arată că exportul de carne procesată ar asigura mai multe locuri de muncă şi
ar aduce zeci de milioane de euro la buget.

La sfârșitul anului 2019, imagini cumplite au făcut înconjurul lumii. O navă 
încărcată cu 14.000 de oi s-a scufundat în portul Midia.

Din acel moment, s-a vorbit tot mai mult despre condițiile în care uneori sunt
exportate animalele. Înghesuite, fără apă și fără mâncare, transportate pe 
caniculă ore în șir.

Mai multe ONG-uri cer statului român o lege care să interzică exportul de 
animale vii.

În opinia unor crescători de animale, o astfel de lege ar fi potrivită numai 
dacă prețurile oferite de abatoarele din România ar fi competitive cu cele 
obținute din exporturi.

Patronii abatoarelor susțin o astfel de lege. Cel intervievat de Știrile TVR are 
un astfel spațiu, în care sunt sacrificate anual până la 150.000 de capete, și 
refuză să lucreze cu țări din Orient. Exportă carnea în vestul Europei și spune
că rezistă greu în acest domeniu.

Un studiu economic arată că, dacă România ar înlocui exportul de animale vii
cu cel de carne, ar câștiga și locuri de muncă, dar și multe milioane de euro 
la bugetul de stat.

România este cel mai mare exportator de animale vii din Uniunea 
Europeană. În prima jumătate a anului, valoarea acestor tranzacții a depășit 
260 milioane de euro.

ONG-urile au lansat și o petiție, intitulată "Salvează Miorița" 
(#salveazămiorița), care a strâns până acum în jur de 3.000 de semnături.

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

• Cele 10 mesaje ale lui Isărescu către premier,
transmise prin intermediul minutei discuțiilor de la
vârful BNR
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”S-a arătat, în mod repetat, că incertitudinile sporite privind consolidarea 
bugetară generate de actualul context politic, alături de dimensiunea 
dezechilibrului extern și de dinamica inflației, sunt de natură să mărească 
prima de risc suveran, cu potențiale consecințe adverse asupra ratei de 
schimb a leului, implicit asupra inflației, încrederii în moneda națională și a 
indicatorilor de vulnerabilitate externă, precum și asupra costurilor de 
finanțare a economiei”, se arată în minuta ședinței boardului BNR pe 
probleme de politică monetară, desfășurată la începutul acestei luni.

Ce mesaje mai include minuta discuțiilor de la vârful BNR:

Preocupantă a fost considerată conduita politicii fiscale, prezumată a deveni 
restrictivă din 2021, în condițiile în care, coordonatele recentei rectificări 
bugetare și instabilitatea mediului politic intern erau de natură să pericliteze 
consolidarea bugetară – proces esențial pentru corecția dezechilibrului 
extern, au arătat mai mulți membri ai Consiliului. S-a apreciat că incertitudini
și riscuri suplimentare la adresa situației finanțelor publice decurg din 
volumul ridicat al cheltuielilor permanente și din scumpirea drastică a 
energiei și a materialelor de construcții, dar și din eventuale abordări menite 
să atenueze impactul creșterii prețurilor unor utilități, prioritar pentru 
populație, precum și din noi măsuri guvernamentale motivate de 
deteriorarea abruptă a situației epidemiologice.

Un grad ridicat de incertitudine caracterizează însă și perspectiva absorbției 
fondurilor europene alocate României prin Mecanismul de Redresare și 
Reziliență, precum și a celor aferente noului Cadru financiar multianual 
2021-2027, au susținut membrii Consiliului, evocând aprobarea de către CE a
Planului național de redresare și reziliență, dar și pașii ce mai trebuie 
parcurși pentru începerea atragerii sumelor alocate, precum și capacitatea 
instituțională și istoricul realizărilor în domeniu ale României.

Totodată, incertitudini și riscuri crescute generează noul val pandemic, au 
subliniat în mod repetat membrii Consiliului, evidențiind înrăutățirea 
accelerată a situației sanitare și nivelul foarte scăzut al vaccinării pe plan 
intern, dar și gradul mai redus de severitate al restricțiilor probabil 
reinstituite, precum și capacitatea crescută de adaptare a firmelor și 
populației la cerințe de distanțare socială. 

Soldul negativ al balanței comerciale și-a accentuat adâncirea în
termeni anuali, iar deficitul de cont curent a continuat să crească
foarte alert, mărindu-se pe ansamblul semestrului I 2021 cu peste 85% față 
de perioada similară a anului trecut. Evoluțiile au fost considerate deosebit 

CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 octombrie 2021 21

./word%2F


de îngrijorătoare de către membrii Consiliului, inclusiv în condițiile scăderii 
semnificative a gradului de acoperire a deficitului de cont curent cu fluxuri 
de capital autonom în trimestrul II.

În ceea ce privește evoluțiile viitoare, rata anuală a inflației va crește 
probabil mult mai pronunțat pe orizontul scurt de timp decât s-a anticipat în 
prognoza din luna august.

Responsabile de înrăutățirea considerabilă a perspectivei apropiate a inflației
continuă să fie șocurile adverse puternice pe partea ofertei, îndeosebi cele 
externe, al căror impact este însă potențat, pe plan intern, de liberalizarea în
acest an a pieței energiei electrice pentru consumatorii casnici, au subliniat 
în mod repetat membrii Consiliului.

Pe orizontul ceva mai îndepărtat de timp, cresc incertitudinile legate de 
capacitatea unor firme de a rămâne viabile ulterior sistării măsurilor și 
programelor de sprijin guvernamental, dar mai cu seamă în contextul 
creșterii deosebit de ample a prețurilor energiei și a altor materii prime și 
bunuri intermediare, precum și al prelungirii problemelor de aprovizionare, 
ce ar putea conduce la restructurări sau falimente de firme. Condițiile de pe 
piața muncii ar putea fi afectate și de extinderea digitalizării și automatizării 
pe plan intern, precum și de o creștere a apelului angajatorilor la lucrători 
din străinătate.

Membrii Consiliului s-au arătat foarte preocupați de riscul ca puseul 
inflaționist (...) să genereze efecte secundare importante, eventual printr-o 
spirală salarii-prețuri, având în vedere și tendința de scădere a gradului de 
relaxare a pieței muncii. În aceste condiții, a fost subliniată în mod repetat 
nevoia ancorării anticipațiilor pe termen mediu, inclusiv din perspectiva 
credibilității băncii centrale. O eventuală tentativă a băncii centrale de a 
contracara efectele directe tranzitorii ale șocurilor adverse pe partea ofertei 
ar fi nu doar ineficace, ci chiar contraproductivă, prin pierderile ample pe 
care le-ar provoca activității economice și ocupării forței de muncă pe un 
orizont mai îndelungat de timp.

Noile evaluări indică o încetinire a creșterii activității economice non-
agricultură în semestrul II 2021, inclusiv în raport cu previziunile anterioare, 
având în vedere și efectul de erodare exercitat asupra veniturilor
populației și firmelor de scumpirea energiei, combustibililor și
alimentelor. 
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S-a constatat că, potrivit evoluțiilor recente ale indicatorilor relevanți, 
continuarea creșterii alerte în termeni anuali a economiei în trimestrul III este
susținută probabil doar de cererea internă – prioritar de consumul privat și, 
într-o mai mică măsură, de formarea brută de capital fix.

Membri ai Consiliului de administrație al Băncii Naționale a României prezenți
la ședință: Mugur Isărescu, președinte al Consiliului de administrație și 
guvernator al Băncii Naționale a României; Florin Georgescu, vicepreședinte 
al Consiliului de administrație și prim-viceguvernator al Băncii Naționale a 
României; Leonardo Badea, membru al Consiliului de administrație și 
viceguvernator al Băncii Naționale a României; Eugen Nicolăescu, membru al
Consiliului de administrație și viceguvernator al Băncii Naționale a României; 
Csaba Bálint, membru al Consiliului de administrație; Gheorghe Gherghina, 
membru al Consiliului de administrație; Cristian Popa, membru al Consiliului 
de administrație; Virgiliu-Jorj Stoenescu, membru al Consiliului de 
administrație.

(Sursa: hotnews.ro)

• Ministerul Transporturilor cere creşterea limitei de 
viteză de la 100 km/h la 120 km/h pe Drumurile Expres, 
respectiv de la 130 la 140 km/h pe autostradă. Legătura 
între limita maximă de viteză şi finanţarea 
europeană/Drulă a depus un proiect de lege pentru şosele 

Primii kilometri de Drum Expres din România ar putea fi deschişi circulaţiei 
până la sfârşitul anului sau cel mai târziu la primăvară, lotul doi al Drumului 
Expres Craiova- Piteşti fiind la peste 90 % stadiu fizic de execuţie. Tronsonul 
dintre Balş şi Slatina unde lucrează constructorul român UMB are o lungime 
de 40 de kilometri cu profil de Drum Expres, foarte aproape de cel al unei 
autostrăzi. Practic, ce deosebeşte un Drum Expres de o Autostradă este 
lăţimea benzii de circulaţie, mai îngustă cu 25 cm. şi lăţimea benzii de 
urgenţă, 1,5 metri faţă de 3 metri la autostradă (banda de încadrare 0,5 
metri la DEx).

Pentru că Drumul Expres este totuşi, mai apropiat de profilul unui autostrăzi 
decât de cel al unui Drum Naţional şi pentru a diferenţia noua categorie, 
Ministerul Transporturilor a solicitat ,,Internelor” încă din vară ca, limita de 
viteză pe drumurile expres să crească de la doar 100 de km/h. la 120
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km/h. respectiv de la 130 la 140 km/h. pentru autostrăzi, arată un document 
pe care l-a consultat Economedia. 

Articolul 49 din Codul Rutier (OUG 109/2002) stabileşte următoarele limite de
viteză în afara localităţilor : 130 km/h pe autostrăzi, 100 km/h pe Drumurile 
expres şi Drumurile Naţionale Europene (E) şi 90 km/h pe celelalte categorii 
de şosele. În paralel cu demersul început în timpul mandatului, fostul 
ministru Cătălin Drulă (în calitate de co-iniţiator) a depus săptămâna aceasta
la Senat un Proiect de Lege pentru creşterea limitei de viteză la 120 km/h. pe
drumurile expres dar fără a mai include şi creşterea vitezei la 140 km/h pe 
autostradă : https://senat.ro/legis/lista.aspx?nr_cls=b481&an_cls=2021

,,Viteza de proiectare minimă pentru Drumurile Expres de la şes este de 120 
km/h. Elementele geometrice în profil transversal, în plan cât şi în profil 
longitudinal permit deplasarea vehiculelor în condiţii de siguranţă cu o viteză
de circulaţie de minimum 120 km/h. (acostament consolidate de 1,5 metri 
separarea fizică a sensurilor cu parapet median şi lateral, noduri denivelate, 
spaţii de servicii) “ a argumentat fostul ministru al Transporturilor, Cătălin 
Drulă, în adresa trimisă ministrului Afacerilor Interne, Lucian Bode. Drulă, 
dădea ca exemplu şi limitele de viteză pe Drumurile Expres din alte state 
europene : Austria, Belgia, Croaţia şi Italia 130 km/h, Bulgaria 120 km/h (140
pe autostradă), Franţa şi Grecia cu 110 km/h.

Viteză mai mare pe noile şosele pentru a obţine finanţare europeană

În aceeaşi adresă, Cătălin Drulă susţinea că se impune diferenţierea 
Drumului Expres de un Drum Naţional prin creşterea limitei de viteză, astfel 
încât Comisia Europeană să aprobe finanţarea nerambursabilă : ,,Un avantaj 
semnificativ al creşterii vitezei de circulaţie pe drumurile expres şi pe 
autostrăzi îl reprezintă creşterea ratei de rentabilitate – RIR (condiţia ca un 
obiectiv să fie finanţat din Fonduri Europene nerambursabile este ca RIR să 
fie minimum 5 %) calculată în cadrul Analizei Multicriteriale a variantelor de 
traseu, punând astfel în evidenţă, economiile de timp realizate în comparaţie
cu drumurile naţionale. Având în vedere cele prezentate mai sus, vă rugăm 
domnul ministru, să dispuneţi demararea tuturor acţiunilor necesare în 
vederea modificării limitelor de viteză pentru drumurile expres din România 
de la 100 km/h la 120 km/h. iar pentru autostrăzi de la 130 la 140 km/h” se 
arată în propunerea trimisă la MAI.

Modificarea Codului Rutier se poate face prin Ordonanţă de Urgenţă (doar 
pentru un Guvern cu puteri depline) sau Proiect de Lege. 
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Eventuala creştere a limitei de viteză ar însemna că, pe autostradă se va 
putea circula cu 150 km/h (Codul Rutier prevede o marjă de cel mult 10 
km/h. fără amendă) respectiv 130 km/h pe Drumul Expres.

(Sursa: economedia.ro)

• INTERVIU Volker Raffel, directorul general al E.ON 

România: Lipsa investițiilor din trecut și situația globală 

sunt motivele pentru creșterea prețurilor la energie / 

Posibile soluții: Reducerea impozitelor pe energie

Lipsa investițiilor din trecut este un motiv pentru care energia s-a scumpit 

puternic în România, un alt motiv fiind și situația globală, în care oferta nu 

face față cererii puternice declanșate de repornirea economiilor, a declarat 

într-un interviu video pentru Economedia Volker Raffel, directorul general al 

E.ON România. El spune că Guvernul a luat o decizie bună prin protejarea 

consumatorilor vulnerabili, dar pot fi luate și alte măsuri, precum cele 

recomandate de Comisia Europeană, de a folosi veniturile în plus încasate 

din certificatele de CO2 pentru reducerea impozitelor. Potrivit lui Raffel, dacă

România ar fi exploatat resursele din Marea Neagră, acum ar fi existat mai 

mult gaz pe piață, iar prețurile nu ar mai fi crescut atât de mult.

Vezi integral interviul VIDEO cu Volker Raffel, directorul general al 

E.ON România:

Criza declanșată de pandemie a afectat majoritatea companiilor din 

România. Cum a fost ultimul an și jumătate pentru E.ON, ce 

provocări și probleme ați întâmpinat și ce soluții ați găsit pentru a 

face compania mai rezilientă?

Da, a fost o provocare la nivel mondial, nu numai în România, nu numai 

pentru compania noastră. Dar am fost într-o situație norocoasă, pentru că 

serviciile pe care le vindem sunt cu adevărat necesare: electricitatea este 

necesară, gazul este necesar. Și, prin urmare, nimeni nu se gândea să ne 

închidă serviciile, deoarece acestea sunt pur și simplu necesare. Și, prin 
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urmare, am fost în situația norocoasă în care angajații noștri au avut acel 

mediu de lucru stabil în care au putut continua să lucreze.

Dar, desigur, mai ales la început, când nimeni nu știa ce avea să se

întâmple, am fost cu toții obligați să trecem la modul online, lucrând de 

acasă. Sunt foarte mândru de faptul că colegii noștri au reușit să mute 2.500 

de angajați în modul de lucru de acasă în numai 5 zile lucrătoare. Așadar, a 

fost, cred, o reacție foarte bună și rapidă și cred că putem fi mândri de asta, 

pentru că altor companii și administrații le-a luat mult mai mult timp.

Dar, evident, lucrul de acasă este doar o parte a tuturor afacerilor. Pentru că,

chiar dacă afară este furtună, bate vântul sau temperaturile sunt foarte reci 

sau foarte calde, atunci când există o problemă cu rețeaua colegii noștri 

trebuie să fie acolo. Cineva trebuie să fie acolo pentru a se asigura că 

serviciile noastre sunt furnizate clienților noștri și, evident, pentru acei colegi

nu este posibil să lucreze de acasă.

Prin urmare, a trebuit să avem grijă deosebită de colegii noștri care lucrează 

pe teren sau în alte puncte foarte importante. La început am avut doar 

posibilitatea de a avea grijă unul de celălalt și de a păstra distanța.

Iarna aceasta este deja mult mai ușor, deoarece mulți dintre angajații noștri 

sunt vaccinați. Din păcate, rata de vaccinare este foarte scăzută în România. 

Și, de asemenea, nu sunt foarte mulțumit de rata de vaccinare în companie, 

dar este mult mai mare decât la nivel național și acest lucru ne ajută să fim 

rezilienți și în această iarnă.

Din punct de vedere al afacerilor, ați amânat decizii, investiții în 

ultimul an?

Nu, nu a fost necesar să amânăm investiții. Este adevărat că în 2020 am 

vândut mai puțină energie electrică și mai puțin gaz: mai mult gospodăriilor, 

deoarece oamenii lucrau mai mult de acasă, dar mai puțin industriei. Din 

cauza lockdown-ului, a fost mult mai puțină nevoie și, dacă vindem mai 

puțin, avem și o cifră de afaceri mai mică.
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Dar recuperăm acum și vedem chiar contrariul, că există mult mai multă 

nevoie de gaz și electricitate decât s-a prevăzut. Așa că vedem schimbare și 

în cifra de afaceri. Dar suntem în situația norocoasă de a ne afla într-un 

mediu în care ne putem continua munca, iar lucrările de construcții oricum 

nu s-au oprit în întreaga economie.

Ce probleme cauzate de pandemie credeți că vor continua în viitor?

Cred că munca de acasă este o nouă posibilitate care nu a fost acceptată cu 

adevărat înainte sau nu era ceva normal. Și acum că am explorat această 

posibilitate și oamenii sunt mai obișnuiți cu șefii, angajații, cred că ne oferă o

altă flexibilitate tuturor. Trebuie să recunoaștem că este ok să lucrezi de 

acasă, funcționează destul de bine într-o anumită măsură. Dar avem nevoie 

și de cooperare socială, avem nevoie de echipe, avem nevoie de noi echipe 

de proiect și, prin urmare, cred că un amestec va fi abordarea corectă.

Vedeți în sectorul energetic schimbări pe piața muncii, cum ar fi 

locuri de muncă amenințate cu dispariția sau noi oportunități care 

reies din pandemie, dar nu numai?

De obicei, locurile de muncă nu dispar, ci se schimbă în timp, în special în 

sectorul nostru. După cum am spus, suntem în poziția norocoasă de a fi un 

angajator foarte stabil și, prin urmare, avem și mulți colegi activi și învață din

ce în ce mai mult, chiar dacă deja lucrează de zeci de ani în compania 

noastră. Este necesară adaptarea la noile tehnologii, la noile medii, iar dacă 

oamenii sunt deschiși la acest lucru, cred că suntem capabili să oferim locuri 

de muncă stabile și pentru următorul deceniu.

Ce proiecte de digitalizare aveți la E.ON?

Multe proiecte, atât pentru partea externă, pentru servicii, dar și intern. În 

extern, în special, cred că pandemia a adus multe schimbări, deoarece 

clienții noștri nu erau chiar obișnuiți să folosească serviciile online. Și acum 

au trecut la online, mulți dintre ei.

CNSLR Fratia |  Revista Presei 18 octombrie 2021 27

./word%2F


Sunt din ce în ce mai obișnuiți cu facturile electronice, un milion dintre 

clienții noștri au trecut la facturi electronice, în loc să primească 12 scrisori 

pe an. Ceea ce susține și sustenabilitatea, pentru că vă puteți imagina 12 

scrisori; poate că nu este mult pentru un singur client, dar avem milioane de 

clienți. Dacă economisim milioane de scrisori, este bine și pentru mediu.

De asemenea, plățile sunt adesea efectuate prin aplicația pe care o oferim și 

cred că și acesta este un confort pentru clienții noștri. Și vedem cum, chiar și

dacă pandemia dispare, tot mai mulți clienți se alătură acestor

servicii digitale. 

Și ceea ce se vede neapărat atât de mult pentru clienți, dar este foarte 

important, este și optimizarea proceselor noastre interne. De exemplu, când 

am venit pentru prima dată în România aveau loc multe întreruperi în 

rețeaua electrică, care opreau destul de mult timp alimentarea cu energie 

electrică. Și pentru gaz existau multe scurgeri. Iar pentru furnizarea energiei 

electrice, de exemplu, am reușit să reducem durata întreruperilor datorită 

automatizării. Deoarece înainte trebuia să deconectăm întreaga regiune, 

trebuia să trimitem oameni pe teren, iar ei trebuiau să-și facă treaba înainte 

de a putea reconecta întreaga zonă regională. În zilele noastre, cu 

automatizarea, putem deconecta doar exact acea parte în care trebuie 

făcute lucrări și acest lucru ajută și la confortul clienților noștri. Deci, cred că 

este o parte internă, dar îi ajută și pe clienții noștri.

A accelerat pandemia digitalizarea sau a fost un proces normal?

Partea internă a fost un proces normal. Optimizăm deja tot timpul, de ani de 

zile lucrăm la asta. Dar au sosit și noi tehnologii care oferă mai multe 

posibilități pentru partea internă. Dar acest lucru este în desfășurare, acesta 

este și obiectivul nostru.

Dar cred că ceea ce s-a schimbat cu adevărat prin pandemie a fost că mulți 

dintre clienții noștri sunt gata să folosească serviciile online acum. Desigur, 

uneori ai nevoie de ajutor personal: oferim chatbot, oferim un asistent virtual

care poate ajuta 24 de ore din 24 non-stop cu probleme standard. Dar, în caz

de nevoie, dacă există solicitări specifice la care nu se poate răspunde, cred 

că fiecare dintre noi este fericit într-o astfel de situație să poată vorbi și cu o 

persoană și, desigur, continuăm să oferim și aceasta.
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Aș dori, de asemenea, să vorbim despre Green Deal, care va afecta 

mult producția de energie, consumul de energie. Cum va afecta 

E.ON?

Green Deal este un pachet foarte mare, va afecta multe industrii, 

producători, dar și pe noi. De asemenea, cred că E.ON, în special în România,

este un lider în această privință. Am finalizat deja trei proiecte finanțate de 

UE în trecut, în prezent derulăm încă cinci proiecte. Aceste proiecte sunt 

parțial investiții, dar pot fi și traininguri pentru angajați, pentru a se adapta 

la noile tehnologii și așa mai departe. Așadar, este o gamă destul de largă de

lucruri, dar de obicei sunt investiții. Iar cu Green Deal și acum și cu PNRR, 

programul de reziliență al Uniunii Europeană, este o șansă unică

pentru România de a obține toate aceste sume pentru a investi în

infrastructura românească, aici, în România, pentru români, și chiar

contribuim cât putem. 

De asemenea, aveți în derulare proiecte de energie verde, cum ar fi 

panourile solare. Puteți vorbi puțin despre această latură a afacerii?

Suntem un lider în acest sens, am finalizat deja 200 de proiecte fotovoltaice, 

tocmai recent am finalizat cel de-al 200-lea și avem deja în curs încă 150 de 

proiecte. Și, de obicei, acest lucru nu este neapărat ceva în care investim 

noi, ci o facem pentru clienții noștri. Așadar, rolul nostru aici este de a ne 

ajuta clienții să devină și mai sustenabili. Și cred că suntem abia la început în

România în materie de fotovoltaice. Tehnologia a devenit mult mai ieftină. 

De asemenea, cred că mai mult sprijin politic este deja în pregătire; am auzit

că există unele programe de creștere a stimulentelor pentru așa-numiții 

prosumatori și, dacă acest lucru se va întâmpla, îi sprijinim și pe ei.

În ceea ce privește mașinile electrice, în special stațiile de 

încărcare, aveți parteneriate cu Volkswagen, ați cumpărat o 

companie (GridX) pentru a dezvolta această latură. Puteți vorbi 

despre această latură a afacerii?

În e-mobilitate suntem, cred, una dintre cele mai avansate companii din 

România. Dar văd că există și concurenți. Astăzi, totuși, pe distanțe lungi ar 

putea fi discutabil dacă se reduc cu adevărat emisiile de dioxid de carbon. 

Dar cu siguranță mașinile mai mici din orașe contribuie la protecția mediului:
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nu sunt atât de zgomotoase, sunt mai puțin poluante și, de asemenea, 

economisesc CO2 pe distanțe scurte. Tehnologiile abia încep să fie 

dezvoltate pentru a deveni și mai atractive pe distanțe mari. Construim 

infrastructura pentru acest lucru și suntem convinși, de asemenea, că acest 

lucru trebuie consolidat.

Care credeți că sunt cauzele creșterii prețurilor, în special la gaz?

Cred că există un răspuns pe termen mediu, scurt și lung. O parte este lipsa 

investițiilor din trecut care duce la faptul că nu există suficiente centrale 

electrice sau suficient gaz disponibil. De exemplu, România are o istorie 

îndelungată în ceea ce privește discuțiile despre explorarea gazului în Marea 

Neagră și dacă acesta ar fi exploatat ar exista mai mult gaz. Cred că este 

clar că dacă oferta ar fi mai mare prețurile nu ar mai crește atât de mult.

Pentru a avea o soluție pe termen mediu sau lung pentru viitor este clar că 

sunt necesare investiții. Sunt necesare investiții în toate părțile.

Tranziția energetică este o provocare pentru mulți jucători. 

Producătorii trebuie să investească, dar și noi trebuie să investim în rețelele 

noastre pentru a putea conecta mai multe surse regenerabile, de exemplu, și

asta facem. Ne-am mărit investițiile la un nivel record: în trecut am investit 

aproximativ 100 de milioane de euro pe an. Acum intenționăm să mergem la

194 milioane anul viitor. Pentru că suntem cu adevărat convinși că este 

momentul să ne îmbunătățim serviciile, să facem posibilă tranziția 

energetică, să participăm la aceasta. Dar asta vine și pe termen scurt. Este 

clar că investițiile au nevoie de timp până pot veni în ajutor.

Pe termen scurt, nu este o problemă doar pentru România. Este o problemă 

europeană sau mondială faptul că în această iarnă oferta este redusă, 

deoarece cererea mondială după Corona a crescut, deoarece multe industrii 

au încercat acum să recupereze ceea ce au ratat anul trecut, în anul 

pandemiei.

Deci acum există o cerere mare și o ofertă nu atât de mare și, prin urmare, 

avem cu adevărat o provocare în materie de prețuri la energie. Și suntem 

aproape de clienții noștri, deoarece în întregul sistem energetic noi suntem 

cei pe care îi vede clientul. Clienții noștri văd E.ON pe factură, chiar dacă 
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suntem responsabili doar pentru furnizare. Din factura totală, de exemplu, 

dintr-o factură de 100 lei, luăm doar 5 lei pentru serviciile noastre.

Știm, de asemenea, că unii dintre clienții noștri au într-adevăr nevoie de 

ajutor real. După cum am spus, serviciile noastre sunt substanțiale, iar 

clienții noștri au nevoie de aceste servicii. Deci, deși sunt convins că avem și 

clienți care își pot permite prețuri mai mari, este de asemenea evident că 

există și clienți care nu pot.

Prin urmare, sunt foarte fericit că guvernul a decis deja o schemă de sprijin. 

Sunt optimist și încrezător că va fi revizuită într-un mod în care va exista 

sprijin pentru această iarnă. Și, de asemenea, noi, ca companie, susținem, 

oferind produse precum lipsa facturilor mari în timpul iernii și facturi reduse 

în timpul verii. De asemenea, oferim produse care au o factură fixă. Și mă 

bucur că politicienii își asumă responsabilitatea și în ceea ce privește 

protejarea vulnerabililor și adoptarea unor măsuri de politică socială.

Comisia a anunțat că va sprijini statele membre să ia măsuri

precum amânarea facturilor sau reducerea impozitelor pe

energie. Ce părere aveți despre această propunere?

Comisia Europeană a anunțat un fel de set de instrumente, un set de politici 

pe care statele membre le pot aplica fără a avea probleme în Uniunea 

Europeană. Și cred că aceste măsuri merită să fie luate în considerare. De 

obicei, acestea sunt măsuri temporare pentru a face față acestei provocări 

specifice pe care o avem pe piață în această iarnă. Iar acele măsuri luate de 

România în sprijinul celor care au cu adevărat nevoie de sprijin sunt absolut 

conforme cu ceea ce propune și Uniunea Europeană. Uniunea Europeană a 

propus și alte subiecte, care sunt binevenite, de exemplu, de a folosi 

veniturile în plus încasate din certificatele de CO2 pentru politici sociale sau 

pentru reducerea impozitelor sau pentru preluarea costului certificatelor 

eoliene. Și cred că aici există într-adevăr posibilitatea de a reacționa. 

Aceasta este acum o dezbatere politică în Parlament iar noi, ca companie, nu

putem decide. Putem spune doar ce funcționează, ce nu, cum poate fi 
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implementat ceva. Desigur, vrem să ajutăm. Dar în cele din urmă este o 

decizie care trebuie luată democratic și, prin urmare, este corect să se 

discute în Parlament.

(Sursa: economedia.ro)

• Bogdan Aurescu participă la reuniunea miniştrilor de 
Externe din statele membre UE

Ministrul interimar al Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa luni la 
reuniunea şefilor diplomaţiilor din statele membre UE, care se va desfăşura 
la Luxemburg.

Potrivit unui comunicat al MAE, transmis AGERPRES, principalele subiecte de 
pe agenda reuniunii Consiliului Afaceri Externe vor fi relaţiile UE cu statele 
din regiunea Golfului, precum şi perspectivele Parteneriatului Estic (PaE).

De asemenea, în cadrul unui dejun de lucru, vor fi discutate evoluţiile 
recente din Etiopia şi Nicaragua. 

Vor mai fi abordate subiecte de interes precum situaţia din Afganistan, 
Tunisia, Balcanii de Vest, diplomaţia climatică, dosarul cipriot,
situaţia din Belarus şi Mali, precizează MAE.

În marja reuniunii, şefii diplomaţiilor europene vor participa la un mic
dejun de lucru cu ministrul de Externe libian, Nayla El-Mangoush.

În cadrul discuţiei privind regiunea Golfului, Aurescu se va pronunţa pentru o 
acţiune conjugată a UE pentru sporirea interacţiunii cu partenerii din această
zonă şi cu ceilalţi actori regionali şi internaţionali, în vederea menţinerii 
stabilităţii şi securităţii, inclusiv în ceea ce priveşte securitatea traficului 
maritim.

Miniştrii europeni de Externe vor avea şi un prim schimb de opinii cu privire 
la viitorul Summit al PaE care va avea loc la 15 decembrie. Potrivit MAE, 
Bogdan Aurescu va sublinia importanţa strategică a reuniunii, în cadrul 
căreia vor avea loc discuţii aprofundate cu privire la viziunea de dezvoltare 
post-2020 a PaE şi provocările la care trebuie să răspundă statele partenere 
din Vecinătatea Estică, în contextul pandemiei de COVID-19 şi al situaţiei de 
securitate din regiune.
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El va evidenţia şi importanţa susţinerii perspectivei europene a partenerilor, 
cu luarea în considerare a voinţei exprimate de cele trei state asociate, 
Republica Moldova, Georgia, Ucraina, pentru o cooperare avansată cu UE, 
fără a afecta caracterul incluziv al Parteneriatului Estic. În contextul 
existenţei unor conflicte prelungite pe teritoriul a cinci din şase state 
partenere, ministrul va puncta sprijinul ţării noastre pentru dezvoltarea 
dialogului şi cooperării în domeniul securitar cu aceştia.

În cadrul dejunului de lucru pe tema situaţiei din Etiopia, Aurescu va exprima
îngrijorarea României faţă de deteriorarea situaţiei umanitare şi decizia 
autorităţilor din această ţară de a expulza şapte membri ai personalului ONU.
Totodată, el va exprima sprijinul pentru declaraţia Înaltului Reprezentant al 
UE pentru Politică Externă, Josep Borrell, prin care se solicită autorităţilor 
etiopiene revenirea asupra deciziei, precum şi pentru impunerea de sancţiuni
UE în conexiune cu situaţia din regiunea Tigray care să nu afecteze populaţia
civilă.

Discuţia privind situaţia din Nicaragua va avea loc pe fondul deteriorării 
rapide a situaţiei politice interne, înaintea alegerilor din 7 noiembrie, precum
şi al efectelor pandemiei de COVID-19. 

În acest context, miniştrii europeni vor analiza modul în care UE se
va raporta la aceste evoluţii şi propunerile de acţiune pentru a
contribui la prevenirea deteriorării suplimentare a situaţiei din această ţară.

Totodată, la micul dejun de lucru cu ministrul de Externe libian, ministrul 
Bogdan Aurescu va exprima sprijin pentru procesul politic derulat sub egida 
ONU, asumat de Libia, precum şi pentru punerea în aplicare a Concluziilor 
celor două Conferinţe de la Berlin privind Libia (din ianuarie 2020 şi iunie 
2021). El va încuraja autorităţile libiene să organizeze alegerile generale, ca 
pas esenţial pentru stabilizarea ţării, şi va sublinia importanţa ca întreaga 
comunitate internaţională să sprijine respectarea embargoului asupra 
armelor şi iniţiativele libiene privind retragerea mercenarilor şi forţelor 
străine de pe teritoriul Libiei, menţionează MAE.

(Sursa: Agerpres)

• Mircea Geoană confirmă că mandatul său ca Secretar 
General Adjunct al NATO a fost prelungit cu un an. Este 
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cea mai înaltă poziție politică deținută de un român într-o 
organizație internațională.

Mircea Geoană, care ocupă funcția de Secretar General Adjunct al NATO 
începând cu data de 16 octombrie 2019. a precizat că se simte ”onorat” de 
decizia Secretarului General Jens Stoltenberg de a-i prelungi mandatul cu 
încă un an.

Postarea integrală de pe Facebook:

”Acum doi ani, pe 16 octombrie 2019, am preluat funcția de Secretar 
General Adjunct al NATO. O mare onoarea, dar și o provocare, să fiu primul 
lider din Centrul și Estul Europei care ocupă o astfel de funcție. Au fost doi 
ani intenși, plini de provocări, dar și de mari satisfacții. Am învățat și 
progresat enorm, ca om și ca lider.

Sunt onorat de decizia Secretarului General Jens Stoltenberg de a-mi 
prelungi mandatul cu încă un an, până în octombrie 2023. Voi putea astfel să
contribui la negocierea, adoptarea și implementarea noului Concept 
Strategic și a agendei NATO 2030.

Nimic mai important decât să asigurăm adaptarea Alianței noastre la
un mediu de securitate profund modificat și să continuăm să
protejăm în față oricărei amenințări securitatea și prosperitatea celor
30 de națiuni aliate și a celor 1 miliard de cetățeni, de a căror încredere 
depinde în mod esențial succesul nostru comun”.

(Sursa: biziday.ro) 
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